
Referat Grupperådsmødet 2025 

Mette K. byder velkommen til alle forældre og tak for det store fremmøde i dag.   

1) Valg af dirigent - Mette Søndergaard stiller op og valgt. 

            Valg af referent - Elisabeth stiller op og valgt.  

Mette S spørger ind til om indkaldelse til grupperådsmødet, dagsorden, regnskab 
og budget er sendt ud rettidigt. Elisabeth oplyser det er sendt ud d. 8 februar, så 
det er sendt ud rettidigt.  

2) Beretning fra bestyrelsen og ledergruppen. 

Gruppeleder Fleus oplyser, at vi er en sund spejdergruppe i forhold til resten af 
grupperne i Vendsyssel. Vi har tidligere sammenlignet os med en 
spejdergruppe i Hjørring i forhold til medlemstal, de har pt. 3 spejdere og vi 
har ca. 50 spejdere. Vi er ikke lige så store som før corona, men vi er godt på 
vej og holder et stabilt medlemstal. 2024 stod på aktiviteter som Divi, 
Jamboretten, Gruppetur og en juleudfordring.  

Elisabeth fortæller om mikrogrenen. Der er pt følgende ledere: Carsten, Malte M 
& Elisabeth. Nikoline er fortsat på barsel. Mikroerne har haft et spejderår med 
fokus på mærker, da lederne oplever at det er en god motivationsfaktor for 
børnene.  2024 bød også på besøg i kirken, overnatninger og vores 
traditionen tro juleafslutning med risengrød og pakkespil. Vi sluttede igen af 
inden December, da vi oplevede i 2023 at det var en god beslutning. I stedet 
bliver krudtet brugt på juletræer og vi forsøger at putte en masse energi i 
årets andre spejdermøder.  

Elisabeth fortæller om minigrenen. Der er pt følgende ledere: Carsten, Mads, 
Mathias & Elisabeth. Nikoline og Kirstine er på barsel. Ved mini er der også 
fokus på mærkerne. Her bære mærkerne dog præg af og være nogle hvor 
der skal tænkes og hvor der skal snakkes en del om nogle tid tider svære 
emner. Men de er bare en rigtig god flok unger, som er nysgerrig og som 
kommer med nogle gode spørgsmål til emnerne.  Der er også lavet en del 
mad på bål og på trangia. Og der har været besøg af politiet i forbindelse 
med et mærke.  

Elisabeth fortæller sammen med Mette K om juniorne, da der ikke er nogle 
juniorledere til stede på mødet. Spejderne har her kun været 4 spejder, det 
meste af spejder året, og det har de nydt godt af, da de har haft fuld 



opmærksomhed fra de 3 leder. Det var derfor lidt svært da der kom 9 op efter 
oprykning. Men de klare det godt. De har haft et godt spejderår med en 
masse spændende aktiviteter, hvor der igen bliver bygget oven på det de har 
lært i de andre grene. De har også sovet ude i telt og bivuak når der har 
været frost.  

Fleus oplyser om troppen, her er der ikke taget det samme antal mærker, da 
mange mærker ved troppen er nogle de skal kunne tage selvstændigt i 
patruljer, og der øves stadig på at arbejde selvstændigt i patruljer, så det ikke 
kun bliver mærker som spisning af regnbueis på kort tid osv. Troppen havde 
en rigtig god sommerlejr på Jamboretten, hvor de blandt andet blev gode 
venner med nogle af de Ukrainske spejdere. Der kom også spejdere på 
PLAN kurser i 2024. 

Mette K fortæller om bestyrelsen. Vi har i 2024 kombineret cykelløbet med årets 
grillfest og det gik rigtig godt, dette vil vi gentage i 2025, med håb om der kan 
køres endnu mere ind, evt ved hjælp af sponsorater. Rasmus fortæller om 
juleaviserne som var en ny opgave vi fik i 2024. Mette fortæller om 
juletræerne hvor vi var noget nervøse i 2024 da prisen steg på træerne og vi 
var derfor nød til at hæve vores pris, men det gik godt og vi fik udsolgt.  

På tavlen vises en oversigt over de opgaver der har været i 2024, som vi har 
tjent penge på, og en liste over hvor mange timer der ca er brugt på hver 
aktivitet/opgave og hvor mange kr. der er kommet ud af opgaverne. 
Bestyrelsen har brugt energi på at finde opgaver der kunne give en indtjening 
til gruppen og vi fortsætter i 2025. Elisabeth oplyser at vi også bruger tid på 
at gå opgaverne igennem, så de opgaver vi vælger at deltage i, er nogle 
lederne og bestyrelsen kan se sig selv i og som forældre vil kunne hjælpe 
med.  

3) Fremlæggelse af årsregnskab og status for det foregående år til godkendelse 

Rasmus går igennem væsentlige punkter fra Regnskabet.  

Forskellen på Lokaltilskudet skyldes vi i 2023 fik tilskuddet for Spejdernes lejr i 
2022. Lokaltilskudet for Jamboretten kommer først i 2025, så det er ikke med 
i renskabet for 2024.  

Konto 1060 Aviser - er kontoen der bruges til at samle det vi tjener ind på 
forskellige aktiviteter, nogle af dem som blev vist på billedet tidligere fx. 
cykelløb og juleaviser, men nogle er også samlet på kono 1095 diverse 
indtægter.  



1094 Hytteudlejning er lavet som ny konto, så vi kan se hvor meget vi kommer til 
at tjene på udlejning.  

En forældre spørger ind til om der er lavet et timeregnskab i forhold til 
juletræerne, så man kan sammenligne tid og pris, ikke for at de ikke skal være 
der, men også for at se hvilken tid vi bruger det. Elisabeth oplyser at det er 
planen at vi vil lave det og få det finjusteret på de andre opgaver, så vi kan bruge 
det som redskab til at sammenligne opgaver med hvad der giver mening.  

Carsten oplyser at pris på juletræerne er hævet i forhold til købsprisen ved 
forhandler er steget, men også for at sammenligne med andre sælgere.  

 

Konto 2050 - Administration er faldet, da vi ikke får hjælp ude fra længere til 
regnskabet, dette gør Fleus og Rasmus selv, da det ikke længere giver mening for 
gruppen. Fleus og Rasmus sidder i stedet sammen hver mdr/hver 2 mdr. og 
gennemgår kvitteringer og kontoer, for at gøre det til en overskuelig opg.  

Konto 2210 og 2211 er væsentlige laver i 2024, da vi i 2023 lavede taget og 
sovesalen på spejderhuset. Det har vi ikke gjort i 2024.  

Mette K. oplyser at vi de sidste år har brugt penge på forbedringer og renoveringer 
som gør at vi de næste år ikke skal bruge de samme penge som vi tidligere har 
brugt.  

Og så er der brugt energi på fonde, som vi også vil fortsætte med, så vi frem over 
ikke skal tjene det samme beløb ind som vi gjorde da vi havde aviser.  

Regnskabet for 2024 ender på et minus på 16.000 kr., vores budget varslede et 
underskud på 60.000kr.  

Rasmus blev sidste år spurgt efter hvor mange år vi havde tilbage, hvis vi fortsatte 
på den måde vi gjorde og der sagde han 6-7 år. Der vil han i år ihvertfal gerne sætte 
et 1 tal foran så vi er oppe på 16-17 år hvis ikke flere. 

 

4) Behandling af indkomne forslag.   

Der er ikke modtaget nogen. 

5)  Væsentlige beslutninger om gruppens fremtid, herunder:                                          
 a) Gruppens økonomiske fremtid 



Rasmus viser budgettet for 2025 som er en tilrettet udgave af det estimat der 
blev vist sidste år.  

Det viser et underskud for 2025 på ca. 22.272 men her er der ikke kommende 
nye opgaver som aviser i påsken og julen frem over. Estimatet for 2026 er et 
kopi af 2025 da der er mange uvisse faktorer, fx. kender vi ikke 
deltagerprisen for spejdernes lejr 2026.  

  b) Vedtagelse af budget for indeværende år - her under fastsættelse af 
kontingent.  

Fleus oplyser at kontingent fortsætter som det pt er, men at der kan ses ind i en 
stigning i 2026, da der løbende sker reguleringer fra korpset og divisionen.   

Budget, regnskab og kontingent er godkendt             

  c) Forelæggelse af planer for indeværende år - orientering om lejre.  

Carsten fortæller om Mikro og Mini som næste weekend skal på en enkelt 
overnatning i spejderhuset. I maj mdr. skal Mikro og Mini på sommerlejr på 
Læsø. Da de skal afsted på dette tidspunkt, gør at Mikro og Mini ikke 
deltager i Divi i år. 

Hele gruppen skal som vanen tro på gruppetur i september til hvide klit.  

Fleus oplyser at Trop og Junior skal afsted sammen i år og her er lederne ved at 
få de sidste sommerferieplaner på plads ved dem selv, og så skal de se på 
hvor de skal hen der efter.  

6)   Fastsættelse af antal af bestyrelsesmedlemmer.  

3 forældre og 2 spejdere. Dog er der et enigt grupperåd der godkender at skulle 
der komme nogle unge som gerne vil se hvad bestyrelsen går ud på, er de 
mere end velkommen til det også med afsæt i at vi er et ungdomskorps.  

7)   Valg til bestyrelse af:                                                                                                                
   A) Formand – Mette K stopper: 

      Ulla Chr. stiller op for 1 år, dette grundet vi ikke ønsker der fremover sker 
valg af kasserer og formand samme år - Ulla er valgt. 

  B) Forældre – på valg: 



      Ulla´s plads er ledig da hun bliver formand her stiller Andreas op (Far til 
Eskild - mikro og Johanne - mini) han er valgt.  

    C) Kasser - på valg: 

      Rasmus Ø,. genopstiller og er valgt. 

    D) Valg af 1 unge: 

      Malte M. ville stille op, men har valgt at bruge sin energi som hjælpe leder 
ved mikroerne i stedet.  

     E) Valg af 2 suppleanter: 1 leder - Tom stiller op og 1 forældre - Ann Katrine 
(Mor til Siri) stiller op og valgt.  

8) Valg af gruppens 2 medlemmer af korpsrådet. Mindst en ung. (d. 14/11-16/11 
2025) 

- Fleus stiller op og er valgt. 
- Bestyrelsen ønsker at må vælge en ung, hvis der kommer en. Dette 

godkender Grupperådet.  

9) Valg af gruppens 5 medlemmer af Divisionsrådet 

- Rasmus 
- Ulla  
- Carsten 
- Elisabeth 

10) Valg af revisor - Bent stiller op som revisorsuppleant - Helle Brandt stiller op 
og begge er valgt.  

11) Eventuelt: 

Mette stopper som formand og vil derfor gerne sige tak til Rasmus, Fleus, 
Elisabeth og Ulla for et fantastisk samarbejde i bestyrelsen. Tak til forældre og 
ledere i gruppen 

Fleus siger tak til Mette S for at hun vil være dirrigent og Elisbaeth for at være 
referant.  


